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Punkt 1: Fremlæggelse af uddannelsernes budgetter 
og det tværfaglige budget for 2024 - kl. 9.00-9.45 

Marianne Morell deltager på mødet og fremlægger uddannelsernes budgetter for 2024. 
På mødet drøftes 2024 budgetterne for uddannelser og tværgående udgifter. Der fremlægges den 
ramme som institutlederen har meldt ud og eventuelle fælles principper vedrørende udgifter til gaver, 
bibliotek, rejser mv. 
 

REFERAT 

Mikkel  f remlægger:   
Overordne t  ska l  der  spares 150.000 på s tud ieøkonomi  området .   
Udgangspunktet  er  budget terne i  2023 ,  f ra  januar t i l  ok tober .  Man gået  med model len 
hvor  man har  k igget ,  hvor  der  er  penge t i lbage.  Heref te r  har  de  spurgt  de 
respekt ive(s tud ienævnssekretærene),  om d isse e r  p lan lagt  i  b rug e l ler  om det  er  penge 
der  er  t i lbage  for  å ret .  Hv is  uddannelsen ikke kan ho lde s ig  under de t te  budget for  den  
enkel te  kategor i ,  ska l  man se lv  f ly t te / f inde pengene in ternt .   

More l l  knyt ter  en kommentar  t i l  a t  kvadratmeterp r isen er  s teget  mere end  dobbel t ,  så den 
bespare lse man havde forventet ,  er  ikke længere gældende.  De t  underskud v i  har  i  2023,  
ska l  v i  f inde i  2024.   

 

Det  er  økonomi  der  er  ansvar l ig  for  a t  g ive  ins t i tu t te t  s ta tus over  økonomi .  Der e r  ta le  
om en kvar ta lsv is  s ta tus.  Mikke l  i ta lesætter  a t  han hver  måned udsender  en mindre 
s ta tus,  så der  he le  t iden  er  gennemsigt ighed på området  og det  ikke e r  dem selv  som 
hele t iden ska l  ho lde overb l ikket .   

 

Sårbare s tuderende  
Det  i ta lesættes a t  man på KSA har  tænkt  ind i  a t  rykke l id t  på budget te t  for  a t  kunne tag  
bedre hånd om de sårbare unge.  Det  kan de s tad ig ,  det  er  b lo t  dem der  in ternt  ska l  få  
budget  t i l  a t  fungere.  Her er  der  kommentarer  t i l  a t  det  netop ska l  kunne beta le  s ig  a t  
lave indsats ,  men at  det  forhåbent l ig  kan be ta le  s ig  set  i f t .  gennemførse ls t ider  og 
s tud iemi l jø  og deraf  f ra fa ld .  Fastho lde lse på de sårbare ska l  være en indsats ,  men det  er  
svært  a t  se udv ik l ingsrummet i f t .  økonomien.  

 

Skæv forde l ing  

Fordel ingen synes at  være skæv,  i  og med at  soc io log i  fx  har  60.000  t i l  s tud ie tur ,  hvor  
andre ikke har  penge.  Det  bør  tages med t i l  IL ,  a t .  Anja ser  gerne der  ses en l ige 
forde l ing og fæl les  re tn ings l in jer .  

 
De enkel te  bespare lse r på uddannelsen er  ikke medtaget  i  re fe ratet  – se  vedlagte b i lag 
for  det te .    

 

Punktet  a f rundes.  

Oversigt.xlsx

 

 



TITEL 
 

 
 

2  

 
 
Punkt 2: Godkendelse af dagsorden (Referat fra møde d. 
23/6-23 er godkendt pr. mail i juni) - kl. 9.30-9.35 

 
REFERAT 

Dagsorden b lev  godkendt .  

 

 
 
 

Punkt 3: Godkendelse af fælles timenormer -  kl. 9.55-10.15 
Nu er vi nået til næste omgang af ensretning af timenormer. 
Vi tager drøftelsen her, men de skal også omkring SN for endelig godkendelse. Jeg tænker at vi 
på baggrund af drøftelsen kan få et samlet ark som SN kan tage stilling til og forhåbentlig 
godkende, således at de kan være virksomme fra foråret 2024. 
Anja har lagt timenormerne  i Excel, så det er nemmere at overskue - se vedhæftede. 
 
(HUSK at trykke "aktivering" for at få et optimalt overblik/ark) 
Der er et ark med de samlede timenormer, samt et ark for hver uddannelse. 
Hvis der rettes i timenormerne på det første ark ”ISSA”, så rettes normerne igennem på alle 
arkene. 
Generelle kommentarer: 

• Studienævnene bør opfordres til fremadrettet, at sætte max anslag på alle opgaver (både 
skriftlige opgaver og projekt). Der bør differentieres på gruppestørrelse. 

• Hvis en vejledernorm er blevet sat ned/op ift. tidligere, så bør der ses på max anslag. 
• Timenormerne for eksamen og vejledning er ensrettet på tværs af uddannelserne ift. 

nuværende timenormer. 
• Timenormerne som eksaminator får til re-eksamen, bør ensrettes med timenormen, som 

ekstern censor får. 
• Næste skridt er derfor at se på timenormerne for ekstern censur og tilrette 

censorhonorarblanketterne ift. de nye timenormer, hvis de bliver godkendt. 
Kommentarer KSA: 

• Vejlederfordelingen på KSA er ikke taget med i timenormerne. På Socialrådgiver er det en 
del af arbejdet som koordinator. Jeg ved ikke, hvordan det forholder sig på de øvrige 
uddannelser? 

• Praksisklynger/koordinator er ikke taget med på KSA. Kan det evt. aflønnes med normen for 
klyngevejledning? 

• ”Open online office” kan måske aflønnes med tilstedeværelsestakst? 
 
Kommentarer Sociologi: 

• På Sociologi er selvvalgte specialiseringer ikke taget med, da det ikke fremgår i 
studieordningen, hvilket semester de ligger på. 

• På Sociologi er Praktikbørs ikke taget med. Måske kan det aflønnes som en del af 
koordination eller efter ”Seminar” taksten? Det skal undersøges. 
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• Det samme gælder for ”Matchmaking/karrierecenter”. 
 

REFERAT 

Fæl les t imenormers essens er ,  a t  ins t i tu t ledelsen har  bes lu t te t  a t  t imenormerne på 
ins t i tu t te ts  uddannelser  ska l  ensret tes .  

På denne baggrund er  der udarbejdet  e t  normkata log på tværs af  uddannelserne,  som 
forventes at  være gældende f ra  1 .  februar  2024.  

Udkastet  t i l  no rmkata loget  er  vedlagt  her  og det te  er  grundlage t  for  d ia logen t i l  det te  
s tud ienævnsmøde.  Here f ter  har  de har  ha f t  mul ighed for  a t  komme med kommentarer  t i l  
normkata loget ,  som dere f ter  v i l  b l ive f in jus te ret  og komme på dagsorden t i l  
s tud ierådsmødet  den 5.  december 2023. Proceduren for  normkata logets  v idere gang er,  
a t  denne ska l  godkende på s tud ienævnsmødet  medio december 2023.  

Heref te r  l igges de nye t imenormer i  Inddate r ing,  hvor  underv iserne se lv  ska l  reg is t rere 
deres t imer fo r  forå rssemestret .  Systemet  fo rventes at  kunne åbne fo r  F24 inden 2023 er  
omme. 

 

Punkter  som grundlag  fo r  d ia log på mødet .  

-  Som punktet  beret te r ,  bør  der  vedtages maks.  anta l  ans lag,  så ledes de  fas tsat te  t imer 
s ik rer  a t  ve j leder  samt censor  kan ho lde s ig  inde  for  t imenormen.  Ved at  genbesøge 
fe l te t ,  bør  man tage fo rbehold for  anta l  tegn pr .  gruppe.   

-  Der  bør  tages forbehold for  gruppernes s tør re lse i f t .  ve j ledningst imer.  Nogle semestre 
er  mere krævende end  andre.  Ved a t  have f le re ve j ledningst imer i  s tar ten af  
uddannelsen,  end s lu t ,  e r  det  nemmere at  fas tho lde de s tuderende og  min imere f ra fa ld .  
Gruppens s tørre lse re ferer  l ige ledes t i l  ovenstående punkt ,  så ledes maks.  Anta l  ans lag 
genbesøges.  Det te  så ledes det te  er  s t røml inet  for  uddannelserne,  men også i f t .  a t  der  
k igges nærmere på det  anta l  ans lag der  g ives p r .  ekst ra  gruppemedlem.  

-  T imesats  for  in terne såvel  som eksterne censorer  bør være  den samme.  

-  Klyngevej ledningst imer  og pro jek tve j ledningst imer bør  f remgå separat .   

 

Opgave t i l  næste studierådsmøde 

Medlemmerne sender særl ige kommentar ind t i l  Mia og Maja.  Planen er at  dette er 
på plads t i l  næste studienævsmøde i  december.  Hert i l  laver Vice inst i tut leder udspi l  
som senere.  

  

 
 
 

Punkt 4: Pitching Workshop - afholdelse i foråret 2024? kl. 10.15-
10.25 
Skal der afholdes Pitching workshop i foråret 2024? 
Skal der afholdes ét samlet seminar, hvor vi inviterer vores specialestuderende bredt på instituttet 
(de tre kandidatuddannelser i Aalborg)? 
Skal bachelorstuderende på sociologi 6. semester (ca. 100 studerende) også have mulighed for at 
deltage og skal der afholdes et separat seminar for dem? 
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Invitationen til de studerende i juni 2023, hvor workshoppen blev aflyst grunde for få tilmeldte: 
Tilbud om pitching workshop 
Til specialestuderende på Kandidatuddannelsen i Kriminologi, Kandidatuddannelsen i Sociologi og 
Kandidatuddannelsen i Socialt Arbejde i Aalborg  
Om kort tid er I uddannet, og Institut for Sociologi og Socialt Arbejde vil i samarbejde med AAU 
Innovation give jer muligheden for at træne jeres præsentationsteknik. Det kan både være med 
henblik på at strukturere jeres kommende eksamen, at kunne præsentere dig selv og tydeliggøre 
dine kompetencer overfor kommende arbejdsgivere mv. 
 
PITCHING - WORKSHOP 
Pitching er et rigtig godt redskab, som er nødvendigt i et større eller mindre omfang. Det kan f.eks. 
benyttes til eksamen, et møde eller en pitch. Uanset om det er i en eksamenssituation, til en 
jobsamtale eller fremlæggelse af en ide er det vigtigt at kunne kommunikere sine budskaber klart og 
tydeligt. 
Denne workshop har til formål at træne dig i at pitche, og træne dig i at blive bedre til at strukturere 
og udføre en pitch.  
 
OUTPUT 
Du vil lære, hvordan du kan strukturere og rammesætte din præsentation og levere skarpe 
budskaber – uanset om det er til eksamen, jobsamtale eller noget helt tredje.   
 
PRAKTISK INFORMATION 
Hvor: Fibigerstræde 13, lokale 51 
Hvornår: Torsdag den 8. juni kl. 12.30-15.00 
 
 
 

REFERAT 
Ønskes det  a t  a fho lde det  i  forår  24 og hvem skal  med? 
 
Rasmus:  a l le  bachelorer  ska l  præsentere bachelor t i l  min ikonference.  Dermed f in t  hv is  
det  udbydes t i l  dem.  
 
Annet te :  ska l  l igge t id l igere end s ids te år ,  så det  ikke l igger  i  eksamensper iode.   
 
T idspunkt :  senest  midt  apr i l  for  soc io log i  
Slu t  maj  v i l  være f in t  for  k r imino log i  
 
CLHH kontakter  Th innesen og får  h jælp  af  sekretær t i l  a t  booke loka le r  mv.   
 
Soc ia l rådgiver  har  eget  arrangement:  STFA og spr inger  dermed over  p i tch,  da det te  
pro jek t  har  samme oplæg.   
  

 
Punkt 5: Orientering fra Viceinstitutleder kl. 10.25-
10.30 
 

REFERAT 
EVU enhed:  Det  s ids te nye er  a t  der  er  ansat  leder  a f  enheden Morten Lykke Olsen ( t id l .  
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Ansat  på AAU Bus iness) .  Medarbejdere får  besked og rykkes over  i  november.  De s ig te r  
mod dr i f t  f ra  1 .1 .  2024 .   
De kommer på besøg på  ins t i tu t te t  i  november og her  forventes  det  a t  v i  får  a fk laret  
sn i t f lader  omkr ing MBU-stud ienævn og kva l i te tss ik r ing af  MBU.  
 
AAU KOM:  Vi  f ik  e t  t i lbud om at  t i lkøbe mere t i l  rekrut ter ingsundersøgelsen,  men 
Ins t i tu t ledelsen har  vu rderet  a t  det  var  dyr t  i  forho ld  t i l  det  data  v i  kunne få  ud af  det .  V i  
s ig ter  i  s tedet  på  at  a fsætte mid ler  på de t  tværgående budget  t i l  a t  få  egne s tuderende t i l  
a t  lave undersøgelser  fx  b landt  f ra fa ldne.  Det  er  også nu b levet  tyde l ig t  a t  fx .  dr i f t  a f  
uddannelseshjemmesider  l igger  på ins t i tu t te t .  Ins t i tu t ledelsen arbejder  på at  få  p lacere t  
de opgaver på ins t i tu t te t .  
 
F ly t te  s i tuat ionen vendes kor t :   
Der  kommer in fo  ud t i l  de s tuderende vedr .  f ly tn ing.  Vi  har  11 gruppeloka ler  på krogh 7 
og Kroghsstræde 3 t i l  de  s tuderende.  Soc ia le  rum forb l iver .   
Forhold i  audi to r ierne der  ska l  udbedres der  er  a f ta l t  med CAS at  ac t ive learn ing spaces 
omjusteres og der  a rbe jdes på at  få  fo rbedret  adgangen t i l  fore læsnings lokaler  for  
s tuderende med funkt ionsnedsætte lser .  VIL  ho lder  kommunikat ionen med CAS her .   

 

 
Punkt 7: Eventuelt - kl. 11.25-11.30 
 

REFERAT 

Maria :  Hv is  nogen synes  det  er  spændende at  høre mere om, ansøgningen på spar  nord,  
kan de re t te  henvendelse t i l  hende.   

Herudover In te t  a t  t i l fø je  t i l  eventuel t  
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